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Medlemmerne af Studienævnet  

for Psykologi 

 

Referat 5. møde i Studienævnet for Psykologi 

 

Tid: 22. juni 2022, kl. 13.00 – 15.00 

Sted: Bygning 1350, lokale 314 

 

 

 

Dagsorden 

 

1. Godkendelse af dagsorden 

 

2. Orientering fra formanden  

o Opfølgning på møde om bacheloruddannelsen 

o Opfølgning på møde om ugesedler, Social- og personlighedspsykologi 

 

3. Afgørelser til orientering og/eller beslutning fra dispensations- og merit-

udvalget 

 

4. Opdatering af specialeoplysninger på studieportalen 

Bilag 4: Specialeoplysninger 

 

5. Drøftelse af praktiksemesteret 

Bilag 5: Forslag til mulig tilpasning af kandidatstudieordningen 

 

6. Drøftelse af indmelding af mundtlige eksamener E22 

 

7. Drøftelse af undersøgelse af hvor meget de studerende får læst af pensum i 

Klinisk psykologi 

Bilag 7a: Brev til studienævnet, 7b: Mail til underviser, 7c: Data, Klinisk 

 

8. Fremtidige dagsordenspunkter 

 

9. Eventuelt  

 

 

Til stede: 

Lektor Mimi Yung Mehlsen  

Lektor Jesper Aagaard  

Lektor Annette Elisabeth Bohn  

Postdoc Sigrid Juhl Lunde (suppleant)   

Studerende Signe Kirk Hovaldt  

Studerende Khava Temirlanovna Baskhanova (online) 
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Studerende Rasmus Lykke Christensen 

Studerende Silja Katharina Arenfeldt Fuhr Christensen 

 

Desuden deltog: 

Carsten Dalsager, sekretariatsleder (observatør)  

Dennis Haarup Karlsen, Vejledning og studieinformation (observatør) 

Tine Fuglsang, Studienævnsbetjening og rådgivning (referent)  

 

Fraværende med afbud: 

Lektor Ali Amidi  

 

Punkt 1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt. 

 

Punkt 2. Orientering fra formanden  

o Opfølgning på møde om bacheloruddannelsen 

Der har været positive tilbagemeldinger på mødet fra underviserne, som havde 

været glade for at få mulighed for at tale med de studerende. Næstformanden 

kunne supplere med, at tilbagemeldingerne fra de studerende ligeledes var po-

sitive. Formanden bemærkede endvidere, at mødet næste gang med fordel vil 

kunne organiseres, så det tydeligere fremgår, hvilke studerende der repræsen-

terer henholdsvis Psykrådet, PUG m.fl. De forskellige pointer videregives til de 

rette undervisere, ligesom der arbejdes videre i faggrupperne. På internatet i 

september skal faggrupperne arbejde med en konkret ting, som de gerne vil 

ændre på baggrund af drøftelserne. Derudover skal der være fokus på arbejdet 

på tværs af faggrupperne.  

o Opfølgning på møde om ugesedler, Social- og personlighedspsykologi 

Ugesedlerne implementeres på faget fra E22. Undervisere og instruktorer er 

informeret. Der er desuden forskellige praktiske elementer, der skal afprøves 

på faget, blandt andet antal undervisningsgange pr. uge. Der afholdes midler-

tidig evaluering i efteråret samt en mere detaljeret evaluering, når semesteret 

er afsluttet med henblik på eventuelle justeringer.  

o Henvendelse fra en psykologistuderende 

En studerende har rettet henvendelse og argumenteret for, at sexologi bør 

indgå i psykologiuddannelsen. Henvendelsen er videresendt til Udviklingspsy-

kologi og Klinisk psykologi og taget til efterretning. Studienævnet vil have fo-

kus på, at fagområdet kommer til at indgå i relevante dele af undervisningen.  

 

Punkt 3. Afgørelser til orientering og/eller beslutning fra dispensa-

tions- og meritudvalget 

Når VIP-repræsentant Jesper Aagaard går på barselsorlov, overtager Sigrid 

Juhl Lunde posten i dispensationsudvalget. Der er travlt i meritudvalget. 

 

Punkt 4. Opdatering af specialeoplysninger på studieportalen 

Til punktet var fremsendt bilag i form af en henvendelse fra speciale support-

gruppen som fremhæver to punkter ift. specialeoplysningerne på studieporta-

len. Det fremhæves, at der på studieportalen står, at det engelske resumé i spe-

cialet maksimalt må udgøre 1200 tegn. Der står ligeledes, at der ikke er nogle 
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egentlige regler for udformningen af resuméet, men samtidig henvises der til 

5. udgave af APA vejledningen, hvor et resume skal være fra 75 til 100 ord. 

Gruppen peger desuden på, at der findes en 7. udgave af APA vejledningen, 

hvor et resumé skal være maksimalt 250 ord. Ingen af de angivne længder fra 

APA vejledningen svarer overens med de 1200 tegn. Formanden fremhævede, 

at henvisningen til APA især er tænkt som et eksempel på og inspiration til, 

hvordan et resumé kan udformes. I henhold til studieordningen for kandidat-

uddannelsen må resuméet i specialet maksimalt udgøre 1200 tegn. Denne 

længde bibeholdes derfor på studieportalen. Henvisningen til APA opdateres 

til 7. udgave, og det fremhæves i forlængelse heraf, at længden på resuméet 

ikke må overskride 1200 tegn, hvilket ofte vil være mindre end de 250 ord som 

angives i APA-7. 

 

Speciale supportgruppen peger i deres henvendelse ligeledes på, at der på stu-

dieportalen henvises til, at specialet skal uploades digitalt i WISEflow. Derud-

over skal der afleveres et eksemplar i fysisk form, enten på instituttet eller via 

post. Gruppen peger på problematikken i, at der er henholdsvis en digital og 

en fysisk version af specialet og muligheden for potentielle forskelle de to ver-

sioner imellem. Det fremhæves desuden, at de studerende bruger tid og penge 

på printning af det fysiske eksemplar. Formanden bemærkede, at dagen, hvor 

det fysiske eksemplar afleveres, er vigtig for de studerende. Der vil derfor ikke 

blive ændret på den fysiske aflevering, før der er fundet en passende erstatning 

for det fysiske fremmøde. I tvivlstilfælde vil det være den digitale version, der 

er gældende. 

 

Punkt 5. Drøftelse af praktiksemesteret 

Til punktet var fremsendt et tilrettet forslag til mulig tilpasning af kandidat-

studieordningen. Med afsæt i drøftelsen på sidste studienævnsmøde den 25. 

maj fremhævede formanden, at der som udgangspunkt skulle tages stilling til, 

om studienævnets medlemmer var villige til at stemme for, at der afgives et 15 

ECTS seminar eller grundfag for derved at kunne sammensætte et praktikse-

mester med en mindre arbejdsbelastning. Hun bemærkede endvidere, at hun 

selv var i tvivl om, hvad der ville være det bedste at gøre.  

 

Studienævnet drøftede det tilrettede forslag, hvor der på praktiksemesteret 

indgår et specialeforberedende fag, som skulle ligge efter praktikken i hen-

holdsvis juni–august i forårssemesteret og december–januar i efterårsseme-

steret. Faget ville indholdsmæssigt svare til det nuværende Forskningsmetode 

4, men med eget projekt, som kan indgå i specialet. Der var ikke umiddelbart 

tilslutning til et fag over sommeren. Fra næstformandens side blev der peget 

på, at dette ville være ufleksibelt for de studerende ift. arbejde i sommerferien. 

En VIP-repræsentant bemærkede endvidere, at det kunne blive svært at finde 

undervisere i denne periode.   

 

En studenterrepræsentant bemærkede, at mange studerende ville blive kede af 

at miste et seminar eller mulighed for at vælge to grundfag. En VIP-repræsen-

tant supplerede med, at den nuværende sammensætning giver mulighed for at 

specialisere sig, dog er det ensbetydende med, at mange skyder et fag. Han 
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fremhævede, at dette ikke nødvendigvis vil ændre sig, selvom der laves æn-

dringer i sammensætningen af semesteret, og dermed vil ændringen ikke nød-

vendigvis få den ønskede effekt.  

 

Der blev spurgt til, om det er et problem, at mange studerende skyder et fag og 

dermed bruger fem semestre i stedet for fire. Formanden fremhævede, at stu-

dieintensiteten især på kandidatuddannelsen er for lav, og at dette skal løse. 

Det fremsendte forslag tager afsæt i, at belastningen på praktiksemesteret re-

duceres, så de studerende har bedre mulighed for at tage alle fag. Næstfor-

manden pegede endvidere på, at det er et principielt problem, hvis kandidat-

uddannelsen reelt tager 2,5 år, da det skal være muligt at tage den på normeret 

tid. 

 

Studienævnet drøftede, hvornår på studiet de studerende er mest pressede. En 

studenterrepræsentanten pegede på, at det især er et andet fag sammen med 

praktikken, der kan være stressende. En VIP-repræsentant bemærkede, at han 

havde en formodning om, at presset er større under specialet end i forbindelse 

med det projektorienterede forløb. Han fremhævede endvidere, at der er en 

vigtig skelnen ift., om der er et problem, der skal løses, eller et vilkår, der skal 

accepteres. En anden VIP-repræsentant bemærkede, at praktikken i kombina-

tion med et fag ved siden af kan være en øvelse i at skulle håndtere flere ting 

på en gang, hvilket også vil blive tilfældet i det kommende arbejdsliv.  

 

Der var afstemning ift., om der skal fjernes et 15 ECTS seminar eller grundfag 

fra den nuværende sammensætning af kandidatuddannelsen for derved at 

kunne sammensætte et praktiksemester med en mindre arbejdsbelastning. 3 

medlemmer stemte for fjernelse, 4 medlemmer stemte imod fjernelse, 1 med-

lem stemte blank. På den baggrund blev det besluttet, at det projektoriente-

rede forløb bevares som et 15 ECTS fag med et seminar eller grundfag ved si-

den af. Det er dermed ikke strukturen, men indholdet af det projektoriente-

rede forløb, der skal kigges nærmere på. 

 

Efter afstemningen drøftede studienævnet, hvordan indholdet i det projektori-

enterede forløb kan ændres med henblik på at lette arbejdsbelastningen. For-

manden fremhævede, at ugemodulet med etik og jura skal indgå i uddannel-

sen af hensyn til Europsyk, at teoripraksisgrupperne er vigtige, og at det pro-

jektorienterede forløb skal afsluttes med en opgave. Studienævnet drøftede, 

hvad der ville kunne skæres ned på. En studenterrepræsentant pegede på, at 

det er det obligatoriske fremmøde, der kan være hårdt. De tre sammenhæn-

gende dage i ugemodulet kunne derfor med fordel deles op. Der kunne også 

skæres i den kollegiale supervision fra 3 timer til 2 timer pr. gang. Antallet af 

mødegange for teoripraksisgrupperne bør der ikke skæres yderligere i, da de 

studerende i grupperne har et vigtigt lukket rum, hvor de kan dele oplevelser, 

erfaringer og udfordringer. For at lette noget af arbejdsbyrden kunne det være 

en mulighed at ændre den skriftlige opgave på 10 sider til en kombination af 

en 5 siders hjemmeopgave efterfulgt af en mundtlig eksamen med intern cen-

sur. 
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Studienævnet besluttede, at indholdet i det projektorienterede forløb skal re-

duceres. De konkrete tiltag ift. dette besluttes efter sommerferien. Man kunne 

også overveje om Forskningsmetode 4 skal udgå som obligatorisk fag og er-

stattes af ugemodulet, som dog ikke i sig selv har indhold nok til 5 ECTS.  

 

Punkt 6. Drøftelse af indmelding af mundtlige eksamener E22 

Studienævnet drøftede hvilke fag på henholdsvis bachelor- og kandidatuddan-

nelsen som med fordel kan have mundtlig eksamen. Formanden pegede på, at 

et af de store fag på 20 ECTS på bacheloruddannelsen altid har ekstern censur. 

Det kunne med fordel være dette fag, som havde en mundtlig eksamen, da der 

under alle omstændigheder er tilknyttet en censor. Eksamensform og censur 

kunne rotere hvert 3. år, så alle fag skiftevis har denne eksamens- og censur-

form. Et andet forslag fra formandens side var, at bachelorseminarerne kunne 

være med mundtlig eksamen. Dette skulle være efter bacheloropgaven var af-

leveret, som en separat eksamen, hvor opgaven skulle præsenteres, og hvor de 

studerende dermed ville få øvelse i mundtlig præsentation. Der var ikke umid-

delbart tilslutning til dette forslag, hvor der blev peget på, at der ikke var tale 

om et forsvar, men snarere en formalitet. Der var større tilslutning til et egent-

ligt forsvar af bacheloropgaven og specialet om muligt med fysisk tilstedevæ-

relse af de eksterne censorer. Klinisk psykologi på bachelordelen blev ligeledes 

foreslået som en mulighed til mundtlig eksamen i stedet for den nuværende 

multiple choice eksamen, hvor der læses op på en måde, der også kunne passe 

til en mundtlig eksamen. Tilsvarende kunne Grundfag A – klinisk psykologi på 

kandidatdelen være en mulighed med inddragelse af cases. Institutsekretari-

atslederen bemærkede, at det er vigtigt at medtænke logistik og økonomi i 

overvejelserne. 

 

Punkt 7. Drøftelse af undersøgelse af hvor meget de studerende får 

læst af pensum i Klinisk psykologi 

Til mødet var fremsendt brev til studienævnet fra en studerende, mail til un-

derviser samt datamateriale. Den studerende havde indsamlet data fra 100 

studerende på kandidatuddannelsen dagen inden eksamen i Klinisk psykologi. 

Baggrunden for undersøgelsen var en formodning om, at de studerende ikke 

når at læse hele pensum i faget. Konklusionen på den studerendes undersø-

gelse var, at de studerende i gennemsnit får læst 2/3 dele af pensum. Studie-

nævnet drøftede undersøgelsen. Formanden fremhævede den lave studiein-

tensitet på kandidatdelen og undrede sig i forlængelse heraf over, at de stude-

rende ikke læser mere. Hun overvejede derfor, om de studerende ikke har tid, 

eller om de vælger ikke at læse hele pensum. En studenterrepræsentant frem-

hævede, at det tager lang tid, hvis man både læser og tager noter, og dette må-

ske kan være noget af forklaringen. Pensum på fagene på kandidatuddannel-

sen er endnu ikke optalt i normalsider, og der kunne derfor ikke drages nogle 

konklusioner ud fra dette. En VIP-repræsentant bemærkede, at antal sider i fa-

get er relevant, ud fra hvilket det kan undersøges, om det med fordel kan sæt-

tes ned. Det blev ligeledes fremhævet, at der måske skal arbejdes med pensum 

på en anden måde, hvilket kunne være oplagt at bruge studiegrupperne til.  
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Det blev besluttet, at formanden kontakter den kliniske faggruppe og hører de-

res reaktioner på den studerendes undersøgelse. Der dannes studiegrupper, og 

pensum for faget optælles i normalsider.  

 

Punkt 8. Fremtidige dagsordenspunkter 

o Undersøgelse af ønsker til kandidatstudieordningen ift. specialiseringer 

(mødet i oktober, efter internatet) 

o Skriveworkshops på bacheloruddannelsen, kan tages op ifm. drøftelse af 

’Psykologiens fundering og perspektiv’ 

 

Punkt 9. Eventuelt 

Formanden orienterede om, at der fortsættes med WISEflow som eksamens-

system. Hun havde endvidere sendt en undersøgelse ud til de studerende, der 

afslutter deres kandidatuddannelse ift. deres adgang til arbejdsmarkedet. En 

studenterrepræsentant tilbød at dele linket i de studerendes Facebook-gruppe.  

 

Mødet sluttede kl. 15.  

 

Mimi Yung Mehlsen / Tine Fuglsang  

Formand         Referent 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


